

实施护理专案降低静配中心药品调配错误率

李小冬 杨秋燕 蒙月霞 姜向文 黄帆
广西贵港市人民医院 广西 贵港 537100

摘要: 目的: 降低静配中心药品调配错误率。方法: 2020 年 1 月~12 月为对照组, 2021 年 1 月~12 月为观察组。结果: 观察组药品调配错误率由 3.00% 降至 0.102%, 提高了药品调配质量。结论: 实施护理专案能有效降低静配中心药品调配错误率, 降低医疗人力、物力、时间成本, 提高医院及科室满意度, 保障临床用药安全。

关键词: 静配中心; 护理专案; 药品调配; 错误率

Implementing Nursing Projects to Reduce the Error Rate of Drug Dispensing in Intravenous Dispensing Center

Xiaodong Li Qiuyan Yang Yuexia Meng Xiangwen Jiang Fan Huang

Guangxi Guigang People's Hospital Guangxi Guigang 537100

Abstract: Objective: To reduce the drug dispensing error rate in the cabin of the intravenous drug dispensing center based on the nursing project. Methods: From January to December 2020, the total number of cases of drug dispensing in the cabin of the intravenous drug dispensing center and the number of cases with dispensing errors were used as the control group; from January to December 2021, the total number of cases of drug dispensing in the cabin of the intravenous drug dispensing center and the number of cases with dispensing errors were the observation group. To improve the implementation of nursing projects, including the establishment of a nursing task force to reduce the error rate of in-flight drug dispensing in the intravenous drug dispensing center, the status quo investigation and goal setting, the development of activity plans, cause analysis, the development and implementation of measures to reduce the error rate of in-flight drug dispensing in the intravenous drug dispensing center, and the summary and analysis of the error rate of drug dispensing before and after the implementation of nursing projects and the report of results. Results: After the implementation of the project activities, the error rate of drug dispensing in the compartment of the intravenous drug dispensing center decreased from 3.00% to 0.102%, thus improving the quality of drug dispensing. Conclusion: The implementation of nursing project can effectively reduce the error rate of drug dispensing in the cabin of intravenous drug dispensing center, reduce the cost of medical manpower, material resources and time, improve the satisfaction of hospitals and departments, and ensure the safety of clinical medication.

Keywords: Nursing project; Intravenous drug dispensing center; Medicines in the cabin; Error rate

六静配中心药品调配错误率降低。方法: 2020 年 1 月~12 月为对照组, 2021 年 1 月~12 月为观察组。结果: 观察组药品调配错误率由 3.00% 降至 0.102%, 提高了药品调配质量。结论: 实施护理专案能有效降低静配中心药品调配错误率, 降低医疗人力、物力、时间成本, 提高医院及科室满意度, 保障临床用药安全。

1 一般资料
0. / 4 静配中心药品调配错误率降低。方法: 2020 年 1 月~12 月为对照组, 2021 年 1 月~12 月为观察组。结果: 观察组药品调配错误率由 3.00% 降至 0.102%, 提高了药品调配质量。结论: 实施护理专案能有效降低静配中心药品调配错误率, 降低医疗人力、物力、时间成本, 提高医院及科室满意度, 保障临床用药安全。

娟↑

7 讨论

慄慮冗優勿墀嬈墀^L喚囊^L警勃[◆] 偕^ση Gη娒勿墀啼
→忙扉严忙庇(ε)她嬈墀价官警⁺ 偕⁺η ①呀^η璋擗搔^丁微
リ她崙^η警兢侈^η 唾悞嬈墀^L号亂刷忱[↑] 咤啞勿墀^L喚
囊^L警慄慮庇揮^η 偷[■] Gy她侑夕刷忱[←]号^η②咕^η呼她价
噓[←]孤娒^η儂^η←庇揮[↓]→矩忱^η咕^η伐^η捻^η ③ 崽^η巡^η严^η佛^η成
拈^η拈^η座[↑] 咤^η啞^η娒^η她^η家^η哞^η嗚^η警^η卻^η号^η亂^η大^η替^η0. 0. 頰^η /
咋^η+ / 0 咋^η佛^η成^η她 // 31101 彪^η捏^η峯^η豐^η巡^η 警^η丁^η璋^η佛^η成^η拈^η拈^η
她^η巡^η严^η拈^η 124 • 警^ηナ^η捏^η峯^η豐^η巡^η佛^η成^η她^η拈^η拈^η座^η 1. . . % ↑
卻^η号^η ^L喚^η嬈^η墀^ηnm^η替^η0. 0/ 頰^η / 咋^η+ / 0 咋^η佛^η成^η她 // . 0. 01 彪^η
捏^η峯^η豐^η巡^η 警^η丁^η璋^η佛^η成^η拈^η拈^η她^η巡^η严^η拈^η // 1 • 警^ηナ^η捏^η峯^η豐^η巡^η
佛^η成^η她^η僑^η拈^η座^η . . / . 0 % ↑ ^L卻^η号^η亂^η大^η媿^η警^η卻^η号^η
亂^ηnm^η她^η捏^η峯^η豐^η巡^η佛^η成^η她^η拈^η拈^η座^η悞^η 警^η僑^η写^η咕^η寔^η仟^η偕^η刷^η
暨^ηN^η警^η. . . / 際^η 寬^η 就^η慰^η警^η僑^η否^η勿^η墀^η ^L喚^η做^η捏^η峯^η豐^η巡^η成^η尅^η
↓ 処^η她^η關^η × ■ Gy^η惹^η三^η嬈^η墀^ηnA^η捻^η 捏^η峯^η豐^η巡^η佛^η成^η她^η拈^η拈^η座^η↑

参考文献:

[1] 否慌,咳痰從.捏成[↓] 処^η僑^η否^η來^η崙^η嬈^η墀^η她^η叫^η哞^η復^η僣
[J].(日)巡^η大^η器,2019,9(23):230.

[2] 咳^η咳^η屈^η,寐^η口^η,埔^η庇^η,恹^η浼^η.準^η儀^η床^η.捏^η峯^η巡^η棟^η成^η尅^η
処^η僑^η拈^η乙^η啞^η①捨^η崙^η卿^η否^η[J].丁^η六^η巡^η棟^η嚙^η夔^η咕^η鳳,2021,19(05):
89-92.

[3] 峯^η墀^η唾^η.勃^η拈^η捏^η峯^η巡^η棟^η成^η乙^η ↓ 処^η丁^η拈^η僑^η拈^η ^L 叻^η乙^η
啞^η①捨^η崙^η卿^η否^η[J].fm(日),2020,(1):297-297

[4] 搗^η巩^η.丰^η嬈^η捏^η峯^η豐^η巡^η伉^η捏^η峯^η成^η尅^η ↓ 処^η成^η尅^η拈^η拈^η兑
徨^η擗^η搔^η乙^η啞^η①兢^η拒^η[J].璋^η▶ (日)巡^η(七)權,2018,(3):468-470

[5] 寐^η倡^η.孤^η來^η卅^η嬈^η墀^η伉^η捏^η峯^η巡^η棟^η成^η尅^η ↓ 処^η侑^η夕^η嬈^η墀^η
↓ 她^η关^η豐^η卿^η否^η乙^η啞^η[J].↓ 份^η甸^η价^η巡,2020,(9):34-36
× 尉^η娒^η 暉

咳^η儀^ηユ暨^η1987-際^η警^η壳^η警^η全^η健^η恪^η園^η警^η側^η ^L 警^η勿^η僣^η警^η |
^L 丁^η六^η勿^η墀^η關^η × ↑ 慄^ηざ^η伐^η仗^η暉^η全^η健^η恪^η園^η價^η ■ 嘎^η(日)拈^η | 关^η偷^η警^η
壳^η怆^η暉^η18707850094警^η壳^η便^η憶^η媿^η暉^η404306375@qq.com